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Neúspěchy sankcí se hromadí
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Západní sankce měly Rusko „zruinovat“ nejen ekonomicky,

ale i technologicky – podle známého prohlášení německé

ministryně zahraničí Annaleny Baerbock.

Zákaz dodávek elektroniky měl ochromit ruský zbrojní průmysl. Zdá

se však, že západní váleční plánovači se mýlili i v těch

nejzákladnějších faktech. Jak je nyní zřejmé, „izolovanému“ Rusku se

podařilo obejít sankce uvalené USA v technologickém sektoru. Rusko

navíc dováží ještě více mikročipů a polovodičů než před válkou.

USA a EU mimo jiné zakázaly dodávky mikročipů a polovodičů do

Ruska, čímž je připravily o „70 procent“ jejich

dovozu. Nejvýznamnější firmy v sektoru, jako Intel, AMD,

tchajwanský čipový gigant TSMC a Nexperia z Nizozemska, přestaly v

Rusku podnikat téměř ze dne na den.

http://www.infokuryr.cz/n/2023/02/12/neuspechy-sankci-se-hromadi/
https://www.auswaertiges-amt.de/en/newsroom/news/baerbok-verbatim-zeit/2549618
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Na konci března americký prezident Biden sebevědomě oznámil , že

Rusko již nebude „schopno přestavět ty ničivé zbraňové systémy“ a je

na cestě zpět „do 19. století“ v důsledku ruské operace na Ukrajině,

zatímco USA Ministryně obchodu Gina Raimondo uvedla: „Máme

zprávy od Ukrajinců, že když najdou na zemi ruské vojenské

vybavení, je plné polovodičů, které vytáhli z myček nádobí a

ledniček“.

Raimondo vystoupila na slyšení v Senátu v květnu loňského roku a

poznamenala, že se nedávno setkala s ukrajinským

premiérem. „Naším přístupem bylo odepřít Rusku technologii –

technologii, která by ochromila jejich schopnost pokračovat ve

vojenské operaci. A to je přesně to, co děláme.”

A v září předsedkyně Evropské komise Ursula von der

Leyenová vzdorovitě oznámila , že ruský průmysl je v

troskách. „Ruská armáda odebírá čipy z myček nádobí a ledniček na

opravu svého vojenského vybavení, protože jim docházejí

polovodiče. Ruský průmysl je v troskách,“ prohlásila v projevu v

Evropském parlamentu.

Totální selhání Západu předpovídat výsledky

Ale to ruské ozbrojené síly během války nikdy dělat nemusely, jak je

nyní evidentní. Německý týdeník Zeit s odkazem na oficiální

zprávu uvedl, že západní sankce nijak nesnížily ruský dovoz

elektronických součástek – naopak: Rusko dovezlo v roce 2022 ještě

více procesorů a polovodičů než před válkou. Celkově se dovoz v

tomto segmentu zvýšil z 1,8 miliardy eur na 2,45 miliardy eur.

Kromě toho ruský dovoz meziročně klesl o pouhých 16 procent. To

potvrdil i americký ekonom a obhájce sankcí Matthew Klein . Podle

jeho propočtů byl ruský dovoz v listopadu jen 15 procent pod

měsíčním průměrem roku 2021. Na začátku roku 2022, krátce po

zahájení ruské operace, západní „experti“ očekávali propad

minimálně o 30 až 40 procent.

https://time.com/6226484/russia-appliance-imports-weapons/
https://www.washingtonpost.com/technology/2022/05/11/russia-sanctions-effect-military/
https://www.youtube.com/watch?v=R-g6jY8DI3c
https://www.nytimes.com/2023/01/31/business/economy/russia-sanctions-trade-china-turkey.html
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Za to, že Rusko dokázalo sankce obejít, vděčíme zemím jako Čína,

Turecko nebo Spojené arabské emiráty, které rychle zaplnily mezery

po západních korporacích. Fungují také jako místo pro ruské

zprostředkovatele, kteří získávají západní technologie od

schránkových společností.

Zároveň si Rusové vyrábějí své vlastní zboží, aby zaplnili mezery,

které vznikly v důsledku sankcí a stažení západních korporací.

MMF očekává, že ruská ekonomika poroste

Až donedávna Západ pochyboval, že ruská ekonomika přežije pod

sankcemi, ale Mezinárodní měnový fond (MMF) nyní

zní optimističtěji než dokonce sama ruská vláda. MMF, známý svými

chmurnými prognózami, předpověděl, že ruský HDP letos vzroste.

Zdaleka nejdůležitějším obchodním partnerem Ruska je

Čína. Celkově vzrostl dovoz z Číny o 13 procent v roce 2022. Mnoho

západních společností jako Apple nebo Ikea zásobovalo ruský trh

ještě předtím, než se stáhly. Toto rozhodnutí odejít by mohlo být

kompenzováno.

Čínské společnosti nyní dodávají většinu nových aut a chytrých

telefonů, počítačů, ale také těžké techniky, jako jsou stavební stroje a

nákladní auta. Ve skutečnosti se vývoz nákladních vozidel z Číny v

roce 2022 více než ztrojnásobil, zatímco dovoz stavebních strojů se

zdvojnásobil.

Nejdůležitější z ruského pohledu jsou však dovozy mikročipů. Spolu s

Hongkongem Čína v roce 2022 dodala svému sousedovi polovodiče v

hodnotě 900 milionů dolarů, což je více než dvojnásobek oproti roku

2021.

https://www.youtube.com/watch?v=4vpHIuyrg98
https://www.themoscowtimes.com/2023/01/31/imf-reverses-negative-2023-forecast-for-russian-economy-a80096
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